
 
REKTOR Zápis z kolegia d ěkana FŽP ze dne 11.11.2014 

 
Přítomni:    Mgr.Bogan, doc.Janoš, doc.Loučka, Mgr.Marková, Ing.Neruda, Mgr. Novák, 

Ing.Popelka, Ing.Richter, Mgr. Vojtíšek , prof.Vráblíková   
Omluveni:  --- 
 
Bod č. 1. Informace z rektorátu - kolegium rektora dne 2 014-11-04 

• S čerpání rozpočtu a FRIM za 1–9/2014 seznámil Ing. Šumpela – je v relaci 
s plánem. 

• Návrh směrnice rektora č. X/2014 K organizaci mezinárodních mobilit - schválena 
bez připomínek. 

• Zasedání Akademické obce UJEP dne 10. 12. 2014 od 13:00 h. Na zasedání bude 
prezentováno plnění úkolů z ADZ pro rok 2014. Po skončení budou v 15:00 h 
předávána stipendia a Ceny rektora za rok 2014. K předávání stipendií budou 
ocenění pozváni: stipendium primátora města Ústí nad Labem – PřF 

stipendia starostů městských obvodů  – PF, FUD, FZS, FSE 
stipendium starosty města Trmice  – PřF 
stipendia statutárního města Teplice  – FF, FUD, FZS 
stipendium HSRÚ    – FVTM 
stipendium VZP    – FZS           
stipendium OZP    – FZS           
stipendium ZP MVČR    – FZS           

• Prof. Jílková sdělila, že dne 11. 11. 2014 proběhne výběr kandidátů na Cenu rektora 
za rok 2014. V rámci ceremoniálu budou předány tituly emeritním docentům FUD.  

Různé 
• Dne 3. 11. 2014 byl otevřen vysokoškolský klub CAJK. Jedná o výlučně studentské 

zařízení. Rekonstruován byl s podporou rektorátu a SKM, podíleli se sami studenti. 
• Prof. Wokoun a Ing. Richter dne 6. 11. 2014 zastupují UJEP, jako účastníci panelů na 

konferenci Energetické fórum Ústeckého kraje. 
• Prof. Wokoun se spolu s rektory TU Liberec a prorektorem TU Chemnitz zúčastnil 

závěrečné konference projektu „Příhraničí 2.0“, která byla 7. listopadu 2014.  
• Doc.Radvanovský předložil výzvu k celouniverzitní soutěži pro IP 2015 - část 

„Kvalitativní rozvoj UJEP“ vyhlašované podle pravidel MŠMT. Soutěž probíhá za 
stejných podmínek jako v r. 2014, respektuje prioritní oblasti MŠMT. Po projednání v 
kolegiu rektora výzva dne 6. 11. 2014 vyhlášena. Návrhy na členy hodnotící 
komise za fakultu zaslali d ěkani elektronicky na alena.chvatalova@ujep.cz.  

• Doc. Švec - návrh metodiky řízení rizik projektové činnosti na UJEP a návrh 
koncepce hodnocení a identifikace rizik zpracovaný Ing. Semerádovou. Následně 
bude zpracována jednotná metodika řízení rizik a příslušná směrnice zahrnující 
všechny činnosti na UJEP. Budou stanoveny kompetence při řízení rizik, 
pojmenování vlastníků rizik, ujasnění významu používaných pojmů a rozhodnutí o 
metodě hodnocení rizik.  Doc. Švec požádal členy kolegia rektora o 
připomínkování materiálu do konce roku 2014.  

• Ve dnech 14. a 15. října 2014 byla na UJEP celostátní konference Bibliotheca 
academica 2014 pořádaná Asociací knihoven VŠ ČR. Zúčastnilo se téměř 150 
zástupců VŠ knihoven a dalších institucí o problematice otevřeného přístupu, EIZ, 
informačního vzděláván, nových trendů a technologií.  

• Doc. Švec informoval o činnosti Centra informatiky. Předal zprávu Reakce a návrh 
opatření CI ke zprávě „Audit IT a test zranitelnosti UJEP“. V reakci na některé 
nepodložené kritické názory upozornil, že na CI bylo za poslední 3 roky provedeno 
mnoho pozitivních změn, centrum za poslední období neeviduje žádné stížnosti na 
svoji práci a byl zde proveden audit zabezpečení IT technologií. Problematika CI je 
průběžně projednávána na poradách s proděkany pro rozvoj, očekává od členů 
akademické obce vždy konkrétní, doložitelné podněty, kterými se lze zabývat.  

• od 3. 11. 2014 je přidána v IMIS nová nabídka: IT na UJEP, kde je Přehled o IS a 
Dokumentace IS.  

• Dne 28. 11. 2014 pořádá CI od 9:00 h seminář o bezpečnosti v počítačových sítích, 
kde bude přednášet JUDr. Kolouch z Policejní akademie a zástupci CESNET.  
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• Byla podepsána smlouva o zápůjčce mezi UJEP a Cesnet, která univerzitě zajišťuje 
VIP pozici na zápůjčky jakéhokoliv zařízení Cesnet do roku 2019.  

• UJEP využívá 10 různých informačních systémů, z nichž každý obhospodařuje 
vlastní databází dat zaměstnanců a studentů. Datové soubory jsou překlápěny do 
systémů, které s nimi dále pracují. Je otázkou, užívat systémy, které budou pracovat 
s jednou databází. Doc. Švec - není třeba se obávat kolapsů univerzitních systémů. 
Za současné situace je téměř neproveditelné redukovat všechny systémy do 
jednoho, obtížné by bylo pokusit se i o redukci dvou, nemluvě o zvýšení rizika 
kolapsu v případě ataku nebo poruchy systému. Strategie IT UJEP pro r. 2016–2020 
toto bude zpracovávat, vše je spojeno s nemalými finančními náklady. 

• Dr. Svoboda upozornil, že při přebírání agendy AS UJEP evidoval výstupy komise 
pro úsporná opatření - shledán počet zaměstnanců CI a VK UJEP jako 
naddimenzovaný. Doc. Švec odpověděl, že je mu to známo, ale že také nezjistil, o 
jaká zjištění, resp. analýzy, se tato komise bývalého kvestora opírala. 

• Doc. Švec seznámil s aktivitami v kampusu UJEP. Proděkani pro rozvoj obdrželi 
materiál o projektech VaVpI řešených v kampusu. Je evidován jejich stav, časová 
rozpracovanost i čerpání financí. Materiál bude předložen AS UJEP.  

• Prof. Wokoun informoval, že soutěž o návrh na CPTO bude zahájena okamžitě po 
obdržení souhlasu z MŠMT. 

• Probíhá sběr dat pro SIMS. K 31. 10. 2014 bylo v IS/STAG evidováno 10 500 
studentů UJEP, tj. cca 96 % loňského stavu. Meziročně se počty nejvíce snížily na 
FSE (92 %), PF (95 %), FVTM (95 %) a FŽP (95 %), na druhé straně se počty 
studentů zvýšily na FZS (111 %) a FUD (105 %). Konečná čísla včetně počtu 
financovaných lze ze SIMS očekávat kolem 20. listopadu.  

• Doc. Radvanovský informoval o odeslání závěrečné zprávy o mobilitách v programu 
Erasmus v akad. roce 2013/14 a dodržování Erasmus Charteru. Součástí zprávy byly 
následující přehledy:  

- závěrečné vyúčtování za aktivitu studijní pobyty studentů 
- závěrečné vyúčtování za aktivitu pracovní stáže studentů 
- závěrečné vyúčtování za aktivitu výukové pobyty učitelů 
- závěrečné vyúčtování za aktivitu školení zaměstnanců 
- přehled přijíždějících studentů a pedagogů 

Údaje o výjezdech včetně závěrečných zpráv účastníků a čerpání finančních 
prostředků EU byly odevzdány i prostřednictvím on-line aplikace EU Mobility Tool. 

• VIII. reprezentační ples uspořádá pro UJEP Studentská unie v sobotu dne 14. 2. 
2015. 

• Student PřF Antonín Čajka obdrží Cenu ministra školství, mládeže a tělovýchovy pro 
vynikající studenty a absolventy studia ve studijním programu a za mimořádné činy 
studentů. Prof. Wokoun sdělil, že se předávání cen dne 18. 11. 2014 zúčastní a 
poděkoval PřF za kvalitní přípravu talentovaných studentů.  

• Dosud nebyla zahájena diskuse k rozdělování rozpočtu UJEP v roce 2015. Jsou 
změny rozpočtu vysokých škol v položce K - byly vypuštěny zahraniční projekty, je 
posílen RUV vůči RIV. Ing. Šumpela sdělil, že přípravné práce probíhají, je 
dokončován systém finančního řízení, který byl externě posouzen.  

• Dynamický nákupní systém - Ing. Šumpela sdělil, že jeho vize je systém aktualizovat, 
pokud je problém. Proběhlá anketa na téma DNS jako problém, nepřinesla 
jednoznačný výsledek. Problém se týká jedné kapitoly, a to nákupu drobného zboží. 
Cesta, která by mohla potíže odstranit, je v zajištění určitého penza tohoto zboží 
v kompetenci fakult.  

• Dodatek kolektivní smlouvy k uzavírání pracovních smluv byl podepsán a bude 
členům kolegia rektora následně rozeslán. 

• Stav žádosti k zajištění koncesního řízení na provozovatele studentského 
stravovacího zařízení na PF - Ing. Šumpela sdělil, že proběhne dne 5. 11. 2014 
jednání.  

• Doc. Koleček pozval přítomné na koncert na počest okupační stávky PF v roce 1989 
dne 14. 11. 2014 od 18:00 h do Hraničáře v Ústí nad Labem. Jedná se o neoficiální 
akci na počest lidí, kteří se této stávky před 25 lety účastnili.  
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• Dr. Svoboda informoval, že AS UJEP nedošel ke konsensu ve volbě kandidáta na 
jmenování rektora UJEP pro období 1. 3. 2015–28. 2. 2019. Na 12. 11. 2014 je 
svoláno mimořádné zasedání AS UJEP k vyhlášení nových voleb. Volby budou 
vyhlášena tak, aby byly splněny všechny zákonné podmínky a návrh zavčas doručen 
ministrovi školství, mládež a tělovýchovy.  

    
Bod č. 2. Studijní obory 

- V AS FŽP byly projednány a schváleny podmínky přijímacího řízení do 
akademického roku 2015/2016. Otevření oboru VH není v nabídce z finančních 
a personálních důvodů.   

- Obor VH bude v gesci KPV. 
 

Bod č. 3 Rozpočet, financování kateder, rozvrhy, personální zajišt ění výuky a úvazky  
- Probíhají změny pracovních smluv s koncem projektu ENVIMOD – v závěru roku 

2014 s financemi na platy není problém, ale pozor na zdroje pro rok 2015 – je méně 
studentů! 

- Klíčovými body pro financování fakulty zůstává vedle klesajícího počtu studentů 
příjem z projektů, zakázek – smluvního výzkumu a placených kurzů! 

Různé: 
Děkan 

- Výhledový stav udržitelnost projektů s personálním zajištěním: ENVIMOD,  TEMPUS. 
- Průběžné doplňování a aktualizace studijních materiálů na webu FŽP je součástí 

projektu ENVIMOD!       Z.: všichni vyu čující   
- Revize ADZ – záměr je v souladu se skutečností  . 
- Příprava voleb děkana – v AS FŽP byl zpracován návrh harmonogramu. 
- Plánované změny a perspektivy českého školství – kulatý stůl v Městském divadle 

v Mostě 25.11.2014 od 14:30 hod. za účasti ministra školství. 
- Placené kurzy CŽV – KPV připraví jednání s doc. Němcem, Ing. Roubíkovou, 

děkanem a proděkanem pro studium. 
- FRIM – podávat požadavky na vybavení laboratoří a laboratorní přístroje. 
- Web FŽP + aktualizace stránek kateder s anglickou verzí. Překlady nabízí Mgr. 

Kolenatý.           T.: trvale, Z.: KIG + vedoucí kateder  
Ing. Novák 

– AS FŽP - přehodnotit kritéria hodnocení ak. Pracovníků viz příkaz děkana č.10/2009 
– nová metodika – viz HAP.ujep.cz a zároveň v IMISu. 

Ing. Popelka  
- Univerzitní středisko digitálního tisku, tisk brožur, skripta ne (?) 
- Využívání centra pro studenty se sníženou. 
- ENVIMOD – nedodržen termín předání podkladů k auditu, stav čerpání prostředků - 

jaká je aktuální výše nedočerpání s ohledem na nedokončené fakturace? 
- Je zařazen do Pracovní skupiny k regionální rozvojové strategii – je možné doplnění 

(dr Moravec). 
- RIV – vkládání článků do databází – vykázání podílu – dohoda mezi autorem 

a spoluautory! 
Doc. Janoš  

- Grantová rada – plán čerpání prostředků. 
- Studentská konference bude v únoru.  
- Nové projekty podávat do 31.12.2014. 
- Jednání k přípravě projektů s Asistenčním centrem – řeší vedení UJEP. 
- Propagační videoklip – možnosti dalšího využití, cena cca 200.0000,- Kč – propagace 

projektů, práce v terénu. 
- SCOPUS – příprava nové redakční rady, pokus o zařazení do databáze. 
- Ceny rektora – za FŽP byli navrženi za VV činnost, cena pro pracovníky do 35 let, 

cena za aplikovaný výzkum – Dr. Kuráň, Ing. Šťastný a Ing. Ederer 
- Administrátor Mgr. Kohlová – smlouva - zpracování monitorovacích zpráv, prověřit 

stav . 
- ENVIMOD – všichni účastníci musí vyplnit inovační protokol – T.: 30.10.2014 

Mgr. Bogan 
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- Návrh IP 2015 – část „Kvalitativní rozvoj UJEP“ – pouze fakultní projekty po 250 tis. 
Kč/projekt. 

- Příprava STAGU dle výsledků reakreditace bude dokončena cca za 14 dnů. 
Mgr. Vojtíšek  

- Zateplení – odklad pro časovou tíseň na pozdější období, dopisem děkana bylo 
sděleno prorektorovi doc. Švecovi. 

- Prostředky na výzkum – k dnešnímu dni končí úhrady z tohoto konta. 
- OP VaVpI – omezení úvazků – úvazek 1,0, je-li zaměstnanec jen na VaVpI, má-li jen 

část pak celkem nemůže mít max. úvazek 1,2. 
- Od 24.12.2014 – 4.1. 2015 – bude budova FŽP uzavřena. 

Mgr. Marková – bez připomínek  
Ing. Neruda  

– Euroregion Labe-Elbe – 6.11. bylo jednání o plavebním stupni Děčín. 
– Revitalizace řeky Issar – 12.11. přednáška prof. Waltera Bindera . 
– Revitalizace řek ve Skotsku – 18.11. přednáška prof. Cambela Fleminga. 

Prof. Vráblíková  
- Novotného lávka – semináře ke stavu hospodaření s vodou a zásobami uhlí. 
- Sucho a voda – jednání na agrární komoře. 
- Úpravy smluv – jednání s personalisty. 

Doc. Lou čka  
- Dr. Kuráň podal habilitační práci na VŠCHT. 
- Doc. Kolská – jednáno o výuce v Mostě. 
- Rozpracovány změny smluv v souvislosti s končícími projekty (Ing. Adamec, Ing. 

Štojdl, Ing. Šulc). 
 
Zastupování děkana ve středu 12/11/2014 – Ing. M.Neruda 
 
Příští kolegium bude v úterý  25.11. od 12:00 hod. KV 211  
 
Zapsal: Ing. M. Richter, děkan 
 


